
Svar fra Nesodden Arbeiderparti 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø 
  
1. Sette vernet av naturmangfoldet over utbyggingsinteresser. Vi skal ta vare på 
jordbruksarealer og ha nullvisjon for tap av matjord. Restaurere myr.   
  
2. Vi har en oppdatert arealplan og en egen kommunedelplan for naturmangfold.   
  
3. Lokalpolitikere trenger bedre kunnskap om de rettslige rammene for politikken de 
vedtar. Derfor har jeg tatt til orde for et krav til politikeropplæring i plan- og bygningssaker.  
  
4. Ja.  
  
5. Vi mener vi må ta i bruk solceller på tak og allerede forbrukt areal. Ikke bygge ned 
verdifull natur. For tap av natur forverrer klimakrisen.   
  
6. Ja. Og vi har lite hyttebygging.   
  
7. Vi har et vedtatt klimamål om å redusere klimagassutslipp med 65% innen 2030, sett i 
forhold til 2017. Satse på gjenbruk og velge rehabilitering fremfor nybygg når det er 
forsvarlig. Jobbe for elektriske busser og hurtigbåt. Legge til rette for sykkel og gange. I nye 
byggeprosjekter skal miljø og bærekraft vektlegges.  
  
1. Restaurering av myr er noe av det viktigste vi kan gjøre for naturen. Vi vil prioritere 
videre restaurering av ambifiedammer og myr. Intakte og restaurerte myrer er karbonlagre, 
de tar opp CO2 fra lufta en er viktig levested for en rekke insekter, planter og fugler. I tillegg 
jobber vi med å restaurere Oslofjorden. Stanse plastforurensningen, få på pass et 
obligatorisk båtregister. Nesodden har vedtatt forbud mot septikk tømming i fjorden, men 
dette må bli et nasjonalt forbud. Vi vil legge til rette for dyrking av sukkertare og oppdrett av 
blåskjell. Vi må fortsette å satse på kompetanse, og miljørådgivere i kommunen: «Nesodden 
har investert mer i ansatte med naturkompetanse og i kampen mot fremmede arter, enn 
andre kommuner.»  
  
8. Bjørnemyrdalen. Fjerne stillehavsøsters. Restaurere amfibiedammen i krysset Edvard 
Jacobsens vei/Øvre Utsiktsvei. Restaurering av myr er noe av det viktigste vi kan gjøre. Vi 
har vedtatt at vi skal styrke og bevare det biologiske mangfoldet i Oslofjorden. Forsette 
arbeidet med fjerne båtvrak. Kantklipp med hensyn til pollinerende arter. Skjøtte og 
restaurere blomsterenger. Velge beplantning med stedegne arter som er pollinatorvennlige, 
Samtidig bekjempe fremmede arter. (For eksempel på Steilene)  
  
9. -  
 
Jordvern og matsikkerhet 
  
10. Ja. Det skal mye til for at at dyrket jord eller dyrkbar jord kan brukes til andre formål 
enn jordbruksproduksjon.  
  
11. Oslofjorden er under stadig økende press fra befolkning og jordbruk. Overgjødsling, 
miljøgifter, utbygging av strandsonen og overfiske har ført til altfor stort press på fjordens 
økosystem. Det er nødvendig å støtte tiltaksplanen for Oslofjorden, men også øke innsatsen 
på å verne områder ikke bare for enkeltarter, men også hele økosystemet. Mange steder er 
det også nødvendig med restaurering av ødelagte områder. Fortsatt er også forsøpling et 
problem både for plante og dyrelivet, men også for menneskers bruk av fjorden. Heller ikke 



miljøgifter må glemmes, hvor mye fortsatt tilføres fjorden (antibiotika, PFAS, m.m.). Det er 
således et klart behov for en sektorovergripende arealplan for bruk og vern av Oslofjorden.  
 
Oslofjorden 
  
12. Vi har en streng arealplan. Helhetlig tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord må følges 
opp. Jeg tror det blir viktig å se på næringsstoffer på avveie som en ressurs.   
  
13. Ja.   
  
14. Ja, men dette må evt gjøres i dialog med næringen.   
  
15. Ja, vi vil støtte tiltak som fremmer torskebestanden. Her må fiskerinæringen også 
delta.   
  
16. Vi vil satse på naturkompetanse i kommunen. Følge opp vedtatte planer om 
naturmangfold.   
Vi vil bevare skogen som leveområde for dyr og planter, for rekreasjon, og sikre mulighet til å 
fortsette å høste fra skogen.   
  
Skog 
 
17. Nesodden AP er opptatt av at skogvernet skal være effektivt og treffsikkert, slik at vi 
fanger opp og beskytter truede arter og naturtyper. Vi ønsker å verne Tomåsan. Og ta vare 
på verdens nordligste sammenhengende eikeskog. Vi har ikke diskutert/vedtaksfestet en 
andel.  
  
  
18. Vi har ikke diskutert/vedtaksfestet en andel.  
  
19. -   
  
20. Vi går ikke inn for generell meldeplikt for hogst gjennom skogbruksloven § 11. Men vil 
det skal utøve skånsom drift i våre skoger som hensyntar dyrelivets behov for ro i hekke- og 
fødselssesong og naturopplevelsen hos brukere av skogen. Nesodden kommune går i dialog 
med Opplysningsvesenets fond for å gi uttrykk for et ønske om at drifting av deres 
skogsområder kan skje på en biologisk skånsom måte  
.  
21. Ikke vedtatt i Nesodden AP.   
 
Stedsidentitet 
  
22. -  
  
23. Det er viktig å ta vare på Nesoddens særpreg og stedsidentitet.   
  
 


